
Protokół Nr XXVII/12 

z XXVII sesji Rady Miasta Piły odbytej w dniu 18 grudnia 2012 r. 

w sali widowiskowej Młodzieżowego Domu Kultury w Pile ul. Okrzei 9

(czas trwania od godz. 12.00-16.15)

Obrady  XXVII  sesji  Rady  Miasta  Piły  otworzył  Przewodniczący  Rady  Miasta  Piły  Rafał 

Zdzierela  stwierdzając  quorum – obecnych 22 radnych,  nieobecna radna Teresa  Kasior  –  lista 

obecności stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Rady Miasta Rafał Zdzierela powitał przybyłych gości – lista obecności stanowi 

załącznik do protokołu.

Radni, minutą ciszy, uczcili pamięć zmarłego radnego Rady Miasta Piły V kadencji Włodzimierza 

Winklera.

Porządek obrad sesji przedstawia się następująco:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy 

XXVI a XXVII sesją Rady Miasta Piły – druk nr 469.

3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwal Rady Miasta Piły – druk nr 470.

4. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 

2013-2022 - druk nr 448.

5. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Piły na 2013 rok – druk nr 449.

6. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy – druk nr 461.

7. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy – druk nr 462.

8. Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy – druk nr 463.

9. Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych na rok 2013 – druk nr 466.

10. Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego „INWEST-PARK” Sp. z o. 

o. w Pile – druk nr 467.

11. Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego Miejskich Wodociągów i 

Kanalizacji Sp. z o. o. w Pile – druk nr 468.



12. Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody na  używanie  nazwy miasta  Piła  w  znaku 

towarowym – oznaczeniu „Galeria Piła” - druk nr 464.

13. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Piły oraz 

przekazania wniosków Prezydentowi Miasta Piły – druk nr 465.

14. Projekt uchwały w sprawie utworzenia Spółdzielni Socjalnej – druk nr 471.

15. Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiącej 

własność Gminy Piła położonej przy ul. Fritsa Philipsa w Pile – druk nr 472.

16. Projekt uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełnić przedsiębiorca ubiegający się 

o udzielenie zezwolenia na prowadzenie schroniska dla bezdomnych zwierząt, grzebowiska 

zwłok zwierzęcych i ich części, spalarni zwłok zwierzęcych i ich części oraz na ochronę 

przed bezdomnymi zwierzętami – druk nr 474.

17. Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wykazu  niezrealizowanych  kwot  wydatków 

zamieszczonych w budżecie Miasta Piły na 2012 rok, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego – druk nr 475.

18. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie Miasta Piły na 2012 rok – druk nr 476.

19. Projekt uchwały w sprawie planu pracy Rady Miasta Piły na 2013 rok – druk nr 473.

20. Informacja w sprawie interpelacji i zapytań radnych – druk nr 460.

21. Wolne głosy, wnioski i informacje.

22. Zamknięcie obrad.

Wiceprzewodniczący  Rady  Miasta  Paweł  Jarczak  przedstawił  Informację  w  sprawie 

protokołu z obrad XXVI sesji Rady Miasta Piły – informacja stanowi załącznik do protokołu.

Protokół z XXVI sesji Rady Miasta Piły został przyjęty jednogłośnie, bez odczytania.

Ad-2/

Informacja  Przewodniczącego  Rady  Miasta  Piły  o  podejmowanych  działaniach  pomiędzy 

XXVI a XXVII sesją Rady Miasta Piły została przyjęta do akceptującej wiadomości – druk nr 

469.

Ad-3/

Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie 

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły zostało przyjęta bez uwag 

– druk nr 470.
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Ad-4/

W sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Piły na lata 2013 – 2022 – druk nr 448- głos zabrali:

Prezydent Miasta Piotr Głowski m. in. stwierdził:

ten  punkt,  nierozerwalnie,  wiąże  się  z  budżetem więc  chciałbym kilka  słów  powiedzieć.  Gdy 

mówimy o roku 2013, to mówimy z reguły w kategoriach zagrożeń. Nasz budżet uwzględnia to 

wszystko, co się dzieje na świecie, uwzględniamy sytuację geopolityczną, taką która powoduje, że 

z reguły sytuacja, szczególnie jeżeli chodzi o podatki, o wpływy, nie jest tak pewna, jak w czasach, 

kiedy można było w bardzo precyzyjny sposób przewidzieć przyszłość. Nazwałem ten budżet, w 

czasie  spotkań  z  jednym  z  dziennikarzy,  ostrożnym,  ale  lepiej  pasującym  słowem  jest 

zrównoważony. Taki,  w którym widzimy wszystkie szanse, ale widzimy też wiele zagrożeń. To 

zrównoważenie to również szansa, to są inwestycje tam powpisywane. Mam nadzieję, że one będą 

wspierały lokalną przedsiębiorczość, bo wiele z tych kontraktów, które proponujemy, jest potem 

realizowanych  przez  pilskich  przedsiębiorców.  To  również  budżet,  w którym nie  proponujemy 

zmian,  jeśli  chodzi  o  podatki.  Wiemy,  że  dzisiaj  samorządy  poszukują  pieniędzy  dosyć 

rozpaczliwie,  nasza sytuacja jest  na tyle  dobra,  że my takich działań nie musimy podejmować. 

Porównywaliśmy naszą sytuację  do innych miast,  tej  samej  wielkości  i  do miast  większych na 

terenie całego kraju i w tym sprawdzeniu wyszło nam, że jesteśmy o 30 % tańsi, jeżeli chodzi o 

podatki dla osób prowadzących działalność gospodarczą i 40% mamy niższe podatki, jeżeli chodzi 

o  maksymalną  stawkę,  dopuszczalną  dla  mieszkańców  i  tych  zmian  nie  przewidujemy.  Mam 

również  taką  nadzieję,  że  w  związku  z  tą  sytuacją  podatkową  będziemy  też  interesującym 

partnerem dla  firm,  które  będą  chciały  się  rozwijać  na  terenie  miasta,  czy  dla  poszukujących 

swojego miejsca na terenie Polski. 

Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska

– przedstawiła Uchwałę Nr SO-0957/38/13/Pi/2012 Składu Orzekającego Regionalnej  Izby 

Obrachunkowej  w  Poznaniu  z  dnia  10  grudnia  2012  r.  w  sprawie  wyrażenia  opinii  o 

projekcie  uchwały w sprawie  wieloletniej  prognozy finansowej   Miasta  Piły  –  uchwała 

stanowi załącznik do protokołu,

– omówiła projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta 

Piły na lata 2013-2022.
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Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski m. in. stwierdził:

projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły na lata 2013-

2022 był  poddany bardzo  wnikliwej  ocenie,  analizie  Komisji.  W trakcie  posiedzenia  uzyskano 

bardzo wyczerpujące odpowiedzi na szereg zadanych pytań i wątpliwości, które się pojawiły. Ta 

prognoza,  jak  można  się  zorientować  z  analizy  materiałów,  przede  wszystkim  uwzględnia 

zmieniającą się sytuację finansową gminy i tak, jak w przewidywanym roku następnym, wzrost 

wydatków np. na oświatę, na pomoc społeczną, jak też szacunki wykonania dochodów w budżecie 

w mijającym roku 2012, które charakteryzują się niższymi wpływami z tytułu udziału w dochodach 

budżetu państwa, czy też braku realizacji dochodów majątkowych. Najważniejszym stwierdzeniem 

w ocenie tego projektu uchwały jest  to,  że utrzymane zostały ryzy podstawowych wskaźników 

obsługi długów, co widać w tej prognozie na lata następne, czyli wskaźnik 15% i nieprzekroczony 

wskaźnik  dochodów  ogółem 60%.  Warto  też  zauważyć,  że  w  opinii  RIO  podkreśla  ostrożnie 

zaplanowane dochody z tytułu podatków, czy też subwencji, co wskazuje na realizm tej prognozy 

finansowej  dla  gminy.  Radni  uczestniczący w posiedzeniu  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta 

jednogłośnie pozytywnie zaopiniowali ten projekt uchwały. 

Radny Zbigniew Pyziak 

– przypomniał,  że  najczęściej  na sesjach  radni  sprzeczali  się  w kwestiach wydatkowych i 

proponowali przerzucanie środków między działami,

– odnosząc się do wypowiedzi Prezydenta Miasta, że budżet 2013 jest budżetem ostrożnym 

stwierdził,  że  zdaniem  radnego  taki  ostrożny  nie  jest,  wydaje  się,  że  dochody  są 

przeszacowane,  w  roku  2013  planuje  się  uzyskać  dochody w wysokości  21.422.416  zł 

wpływu ze sprzedaży nieruchomości, wątpliwość budzi informacja, która wisiała na BIP, 

dziś  już jej  nie  ma,  odnośnie sprzedaży 20 działek na Koszycach,  z  których to  tylko 1 

działka została sprzedana,

– zauważył,  że  skoro  już  w  2012  roku  są  takie  problemy  ze  sprzedażą  majątku,  w  tak 

atrakcyjnym miejscu, jakim są Koszyce, to co będzie w przyszłym roku skoro prognozy są 

gorsze,

– wyraził obawę, że tak zaplanowane, bardzo optymistycznie, środki w wysokości 21 mln, 

głównie ze sprzedaży nieruchomości, są mocno przeszacowane,

– stwierdził, że otrzymana autopoprawka do budżetu wskazuje, że nadwyżka dochodów nad 

wydatkami to jest 2.200 tys. , która będzie przeznaczona na rozchody budżetu w 2013 roku, 

zapytał, co będzie jeżeli te dochody nie zostaną osiągnięte.
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Radny Jacek Bogusławski,  odnosząc się do informacji  z  Komisji,  że  podwyżki  podatków nie 

będzie  zapytał,  czy  skoro  nie  zostaną  podniesione  podatki  do  cen  maksymalnych,  to  czy  nie 

zostanie obniżona proporcjonalnie subwencja ogólna.

Prezydent Miasta Piotr Głowski, odpowiadając na zadane pytania m. in. stwierdził:

wartość majątku, który w tej chwili jest przedstawiany do sprzedaży, to grubo powyżej 50 mln. 

Można się  spierać,  jaka kwota z  tego zostanie  zrealizowana,  my wpisaliśmy około 20 mln.  Ta 

wypowiedz dotycząca braku sprzedaży jest w tej części prawdziwa, że faktycznie tyle sprzedaliśmy, 

w drugiej części jest na pewno ciekawa analiza, jeżeli popatrzymy na to, co my widzimy. Widzimy 

ruch działek w tamtym rejonie pomiędzy osobami, które sprzedają. Nasze ceny oscylują 130, 150 

zł, a my, ponieważ mamy prawo pierwokupu, dostajemy informację jakie są ceny transakcyjne i one 

są powyżej 200 zł. To wynika z tego, że ta część, która dotyczy K3, jest lepiej zagospodarowana, a 

tu mówimy o terenie, który dzisiaj jeszcze nie posiada ani drogi, chodnika, oświetlenia, W związku 

z tym, być może jest to przyczyna takiej, a nie innej sytuacji. 

Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska m. in. stwierdziła:

prawdopodobnie chodziło panu radnemu o część wyrównawczą subwencji ogólnej, którą otrzymują 

gminy, Gmina Piła takiej subwencji nie otrzymuje, ale też nie płaci, w związku z tym, że wskaźnik,  

który rok rocznie wyliczany jest przez ministerstwo i publikowany, na rok 2013 pokazuje średnią 

dla każdej gminy i to jest 1276,32. Gmina Piła, na podstawie kwot bazowych, uzyskanych za rok 

2011  uzyskała  wartość  1507,91,  co  stanowi  poziom 118,15%,  a  gminy  te,  które  przekraczają 

wskaźnik  150% tej  kwoty  bazowej  dla  ogółu  gmin,  dokonują  takich  wpłat.  My z  tych  wpłat 

otrzymujemy subwencję równoważącą, ona jest bezpośrednio związana z dokonanymi wydatkami 

w  zakresie  realizacji  dodatków  mieszkaniowych  i  samej  pomocy  społecznej.  Gmina  posiada 

dodatkowe możliwości,  które w momencie,  gdyby okazało się,  że nie wszystkie nieruchomości 

zostaną sprzedane, to będziemy w stanie zabezpieczyć realizację wszystkich wydatków bieżących i 

wszystkich  inwestycji,  które  wpisaliśmy  do  budżetu.  Jesteśmy  już  po  uchwale  Zarządu 

Województwa Wielkopolskiego o zakwalifikowanie naszego produktu markowego do realizacji i 

dzięki  temu  otrzymamy  w  roku  2013  dodatkowe  pieniądze,  a  których  nie  macie  państwo  w 

budżecie  wpisanych,  ze  względu  na  to,  że  nie  było  podstawy  prawnej.  Wiecie  państwo  z 

doświadczenia  z  lat  poprzednich,  że  w  miesiącach  początkowych  następnego  roku,  w  wyniku 

zakończenia  i  stwierdzenia  wyniku finansowego poprzedniego roku,  dokonujemy ewentualnych 

korekt w budżecie, wprowadzając nowe zadania dzięki wolnym środkom, które posiadamy.
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Za podjęciem uchwały głosowało 21 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów- uchwała Nr XXVII/362/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-5/

W sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Miasta Piły na 2013 rok wraz z 

autopoprawką – druk nr 449- głos zabrali:

Skarbnik  Gminy  Piła  Ewelina  Ślugajska  przedstawiła  Uchwałę  Nr  SO-0952/39/13/Pi/2012 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z dnia 10 grudnia 2012 r. w 

sprawie wyrażenia opinii o projekcie uchwały budżetowej Miasta Piły na 2013 rok (w załączeniu 

protokołu),  projekt  uchwały  w  sprawie  uchwalenia  budżetu  Miasta  Piły  na  2013  rok  wraz  z 

autopoprawką (w załączeniu).

Przewodniczący Komisji Budżetu i Rozwoju Miasta Lucjan Szutkowski m. in. stwierdził:

Komisja Budżetu i Rozwoju Miasta poddała projekt budżetu gruntownej ocenie i po zapoznaniu się 

z  opiniami,  uwagami  pozostałych  komisji,  reprezentowanych  przez  przewodniczących, 

zaopiniowała projekt  uchwały 4 głosami”za”,  przy 3 głosach wstrzymujących się.  Wiele  spraw 

dotyczących  tego  budżetu  rodziło  pytania  i  wątpliwości,  ale  na  wszystkie  udzielone  zostały 

wyczerpujące odpowiedzi. Opiniując ten projekt warto zauważyć kilka bardzo istotnych zalet tego 

budżetu. Należy podkreślić, iż jest to budżet zrównoważony, z niewielką 2 milionową nadwyżką, 

która została przewidziana na spłatę wcześniej zaciągniętych kredytów. Rozważne podejście przy 

planowanych  dochodach  do  podatków  gwarantuje  kolejny  rok  bez  podwyżek.  Mimo  pewnej 

stagnacji  we  wzroście  podatków  spodziewany  jest  wzrost  przychodów  z  tego  tytułu. 

Charakterystycznym dla  tego budżetu jest  wysoki  poziom wydatków na oświatę,  jest  to  kwota 

blisko 90 milionów złotych, jest to przyrost o około 6%, z czego wzrost na przedszkola jest 12%. 

Rosną  też  wydatki  na  pomoc  społeczną.  Warto  też  podkreślić  duży  udział  nakładów 

inwestycyjnych, co również RIO w swojej opinii podkreśliło. Będziemy się również posiłkować 

emisją obligacji. Efektem na pewno będą znaczące inwestycje drogowe, skrzyżowania, nowe ulice, 

modernizacja  Plotek,  wyspy,  czy  stadionu  na  ul.  Żeromskiego,  częściowo  również  z  dużymi 

szansami na dotacje. Nadal zachowujemy niski poziom zadłużenia gminy, w porównaniu z innymi 

miastami.  Jest  bardzo  dobra  prognoza  na  przyszłość  ponieważ  jako  miasto,  jako  gmina 

zachowujemy zdolność  do  zaciągania  kredytów,  co  w  przypadku  przyszłego  rozdania  środków 

akcesyjnych Unii Europejskiej będzie bardzo dużą szansa dla naszego miasta. W opinii RIO można 

dostrzec  przyrost  dochodów,  ponad  5,15%  w  stosunku  do  planowanego  wykonania  budżetu 
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tegorocznego, ale również spadek wydatków o blisko 8% w stosunku do założeń planowych. RIO 

również dostrzegło właściwe finansowanie przez miasto obligatoryjnych zadań chociażby w sferze 

oświaty, opieki społecznej, czy utrzymania dróg. To są najbardziej charakterystyczne wyznaczniki 

zalet tego budżetu. Chciałem podziękować, zarówno mieszkańcom, którzy do mnie docierali, pisali 

pisma,  zgłaszali  różnego  typu  wnioski,  które  były  poddane  ocenie  i  były  analizowane  przy 

opracowywaniu  tego  budżetu  oraz  podziękować  radnym  za  żywe  zainteresowanie  tymi 

problemami,  gdzie  szereg  kwestii,  zastrzeżeń,  zgłoszone  pytania  pozwoliły  rozjaśnić  ideę  tego 

budżetu.

Radny Zbigniew Kosmatka, odnosząc się się kwestii związanych z budżetem m. in. stwierdził:

pan Przewodniczący Komisji wielokrotnie podkreślał kwestię, że budżet jest zrównoważony, nawet 

z  nadwyżką,  co  jest  nowością  –  patrzę  na  to  przez  pryzmat  pewnego zabiegu arytmetycznego 

polegającego  na  tym,  że  po  złożeniu  wszelkich  dochodów,  przychodów  i  z  drugiej  strony po 

zbilansowaniu wydatków bieżących, rozchodów przyjęto pewien poziom wydatków rozwojowych, 

który pozwolił na to, żeby zestawiając te wszystkie elementy uzyskać taki właśnie wynik. Ani tego 

nie neguję, ani nie określam jako jakieś znakomite rozwiązanie. Na przestrzenni 3, 4 lat obserwuję 

dosyć skokowy wzrost wydatków bieżących, który został przyhamowany w tym budżecie i mają na 

to wpływ pewne decyzje, które były podejmowane na tej sali. Patrząc na podejście do wydatków 

bieżących, które decydują o tym, w jaki sposób będą realizowane zadania statutowe i możliwości 

funkcjonowania  poszczególnych  jednostek  podległych,  można  mieć  pewne  wątpliwości,  bądź 

obawy.  Pan  Przewodniczący  Szutkowski  podkreślił  wysoki  poziom  wydatków  na  oświatę 

posługując  się  wielkością  globalną  i  pewnymi,  wybranymi  procentami.  Jeżeli  wejdzie  się  w 

szczegóły, to ani szkoły podstawowe, ani gimnazja jakiegoś rzeczywistego wzrostu nie zanotują w 

swoich wydatkach natomiast podbija ten wynik niewątpliwie sytuacja z przedszkolami i to wcale 

nie wynikająca z tego, co dzieje się w sferze przedszkoli publicznych tylko powstania nowych, 

kolejnych przedszkoli  niepublicznych i  przyjęcia,  przez jedno z nich,  zadań nietypowych, które 

powodują, że wydatki na ten cel będą musiały być większe. W latach poprzednich panował w tej 

gminie i  radzie taki zwyczaj,  że  obok zaplanowanych w budżecie wydatków na określone cele 

mieliśmy spory  załącznik,  który  pokazywał,  jakie  są  potrzeby w poszczególnych  osiedlach,  w 

poszczególnych dzielnicach naszego miasta. Dzisiaj tego nie mamy, brakuje pełnych potrzeb, które 

do  realizacji  na  poszczególnych  osiedlach  widzą  mieszkańcy.  Brak  możliwości  porównania 

powoduje takie wrażenie, że konstruujący budżet wiedzą w tym momencie najlepiej jakie zadania 

powinny być  zrealizowane.  Stąd przebudowa z ulicy na deptak 14 Lutego.  Chciałbym zwrócić 

uwagę na drobny niuans polegający na tym, że w planie zagospodarowania Śródmieścia jest m. in. 
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w  jednym  z  elementów  jest  zapis  taki  „ulica  14  Lutego  planowana  w  przyszłości  jako  ulica 

jednokierunkowa”  -  rzecz,  o  której  nie  należy  zapominać.  Oprócz  wskazanej  ulicy  14  Lutego 

możemy tam znaleźć ze dwie, trzy pozycje, wartościowo dosyć spore, stanowiące spory procent 

planowanych  wydatków  majątkowych,  które  nie  do  końca  są  zgodne  z  tym,  czego  oczekują 

mieszkańcy. Patrząc przez pryzmat wskazanych elementów, głosując nad budżetem, wstrzymam się 

mając  świadomość  tego,  że  zawiera  on  szereg  pozytywnych  elementów,  oczekiwanych,  czy 

koniecznych ale jednocześnie zawiera w sobie pewne elementy, które nie do końca na tym etapie, w 

tej sytuacji są niezbędne. 

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  m.  in. 

stwierdził:

wydatki  na  cele  oświatowe są  dla  gminy bardzo ciążące,  subwencje  otrzymywane  od państwa 

maleją i z budżetu miasta musimy dokładać, żeby ten bilans się wyrównywał, aby te środki, które  

na oświatę są przekazywane, pozostawały na poziomie takim, jaki jest wymagany. Jeśli chodzi o 

kwestie  inwestycji  na  osiedlach  –  ulica  Agatowa  była  planowana  w  bieżącym  roku,  a  jest 

przeniesiona na rok następny, podobnie jak ulica Staffa. Wynika to z opóźnienia prac projektowych 

nad  tymi  przebudowami.  Kwestia  inwestycji  osiedlowych  jest  pewnym  wyborem,  realizujemy 

inwestycje w śródmieściu, w obszarze centralnym miasta, które są związane z realizacją planów 

miejscowych,  które  w  większości  powstały  wcześniej.  Na  Komisji  Gospodarki  Miejskiej,  we 

wrześniu,  na  spotkaniu  z  przewodniczącymi  rad  i  zarządów osiedli,  były  zgłoszone  ponownie 

postulaty dotyczące  inwestycji.  W roku  ubiegłym dokonaliśmy wyboru  inwestycji,  one  zostały 

przekazane  do  realizacji  natomiast  na  dzisiaj  jest  ukierunkowanie  inwestycji  na  inwestycje  w 

obszarze  centralnym  miasta.  Niewątpliwie  mieszkańcy  osiedli  mogą  czuć  się  w  jakiś  sposób 

zawiedzeni. Gdybyśmy chcieli zrealizować wszystkie inwestycje, jakie były planowane na osiedlu 

Koszyce, to prawdopodobnie nie starczyłoby całego budżetu miasta na realizację tych inwestycji. 

Radny Zbigniew Kosmatka m. in. stwierdził:

dobrym zwyczajem rady było to, że wszyscy radni, nie tylko Komisja Gospodarki Miejskiej, mieli 

do  dyspozycji  te  informacje,  o  których  mówiłem.  Zdaję  sobie  sprawę  z  tego,  że  zakres  tych 

oczekiwań przewyższałby nie tylko ten, ale i być może następny budżet.

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Muchewicz m. in. stwierdził:

na ile zostały wykorzystane sugestie rad osiedli w ewentualnych inwestycjach na tych osiedlach. 

Piła  jest  ładnym miastem,  ale  brakuje  wiele  rzeczy typu  remonty  ciągów pieszych,  jest  wiele 
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miejsc, w centrum i na obrzeżach miasta, gdzie chodniki się sypią, a inwestycji w tej kwestii nie  

widać. W poprzednich latach, w budżecie, znajdowała się pozycja „promocja miasta przez sport”, a 

teraz tej pozycji nie ma. Chodzi o kluby, które promują nasze miasto.

Prezydent Miasta Piotr Głowski m. in. stwierdził:

odnosząc się do oceny przedstawionej przez pana radnego Kosmatkę, nie dziwi mnie, że ma pan 

odmienne zdanie, bo zawsze się różniliśmy, co do filozofii funkcjonowania miasta. Pytanie, które 

pan zadał, czego oczekują mieszkańcy, to odpowiedź padła w czasie wyborów, między innymi tego, 

że przedstawiamy propozycje nie na rok. Po owocach tej kadencji mieszkańcy będą nas oceniać. 

Nie zgodzę się z takim poglądem, że zaniedbujemy osiedla, bo jak państwo byście popatrzyli, co 

my zrealizowaliśmy do tej pory, co będzie realizowane na poszczególnych osiedlach, to chyba nie 

ma takiego miejsca w Pile, które w jakiś sposób nie byłoby dotknięte inwestycjami lub remontami. 

Chciałem się  odnieść  do  remontów  chodników,  których  nie  widać  w  budżecie,  a  są  robione. 

Policzyliśmy niedawno, że nowych i wyremontowanych chodników mamy ponad dwa hektary. To 

pokazuje jakie zmiany następują, jakbyśmy to w jednym miejscu skumulowali. Te najgorsze, czyli  

przy al.  Niepodległości,  przy al.  Piastów, przy ul.  Wojska Polskiego, to nie są nasze drogi,  nie 

możemy tam prowadzić  i  realizować  inwestycji,  bo  to  są  albo  drogi  wojewódzkie,  albo  drogi 

krajowe, gdzie mamy absolutny zakaz prowadzenia działań. W poprzednim tygodniu rozmawiałem 

z  dyrektorem Generalnej  Dyrekcji  Dróg Krajowych i  Autostrad,  by w swojej  skromnej  części, 

związanej z remontami, uwzględnili te najgorsze miejsca w Pile. Nie zapomnieliśmy, że przy 14 

Lutego jest  zaplanowana ulica,  jest  to  uwzględnione w projekcie  i  będzie zrealizowane tak,  że 

będzie uwzględniało zapisy miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego. To jest kwestia 

filozofii,  pytanie,  czy chcemy,  żeby miasto  tak  wyglądało  jak  proponujemy,  czy ma  wyglądać 

inaczej. Momentem, żeby o tym dyskutować, to jest czas kampanii wyborczych, a my mówimy o 

realizacji pewnego zadania, którego się zobowiązałem dokonać wobec mieszkańców i tak też będę 

czynił.  Czy na osiedlach  jest  uspołeczniona dyskusja  – tak  jak nigdy dotąd.  W ubiegłym roku 

odbyliśmy spotkania ze wszystkimi radami osiedli, by przygotować zakres inwestycji, ale nie tak 

jak  wcześniej  na  rok,  tylko  na  cztery lata,  do  końca  tej  kadencji,  by napisać  priorytetami,  co 

mieszkańcy uważają za najważniejsze i w jakiej kolejności będziemy realizować. Ustaliliśmy w 

ubiegłym roku, że jest  pewien poziom możliwych inwestycji  do końca roku, mamy wieloletnią 

prognozę finansową,  wiemy mniej  więcej  jakimi pieniędzmi  będziemy dysponowali,  wiemy co 

chcemy zrobić, jeżeli chodzi o zadania główne w części centralnej miasta. Dzisiaj, jeżeli pojawia 

się propozycja zmiany, to oczekuję, że będzie wykreślenie czegoś, co już zaprojektowaliśmy, ale 

uważam,  że  jest  to  działanie  wtedy  nieświadome,  bo  my  ponosimy  koszty  związane  z 
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przygotowaniem chociażby dokumentacji. Prowadzimy wieloletnią politykę i tą politykę będziemy 

kontynuować.  Czy subwencja  pokrywa,  czy  nie  pokrywa naszych  wydatków –  oczywiście  nie 

pokrywa,  bo 90 mln to  wydatki  na wszystko,  w tym są również przedszkola.  Czy przedszkola 

niepubliczne,  które  włączają  się  w  proces  wychowawczy,  powinniśmy  wspierać,  czy  nie,  to 

dyskusja bezprzedmiotowa, bo tak nam nakazuje prawo. Ta zwiększona kwota oznacza również 

zwiększoną  ilość  dzieci,  która  z  tego  korzysta.  Wspierając  te  przedsięwzięcia  niepubliczne 

powodujemy,  że  większa  ilość  dzieci  znajduje  miejsce  w przedszkolu.  Jeżeli  chodzi  o  to,  czy 

wydajemy więcej, czy mniej na oświatę, to warto pamiętać, że są takie gminy w Polsce, które tylko 

z tej subwencji się utrzymują, a my do niej mnóstwo dopłacamy od wielu lat. To dobra tendencja,  

podtrzymuję ją i nie mam zamiaru tego zmieniać. Zabieg arytmetyczny – mam nadzieję, że nikt z 

państwa tak nie powie, jak będziemy wprowadzać wolne środki, gdy dodamy znowu pieniędzy do 

budżetu, bo też wtedy można by powiedzieć, że to zabieg arytmetyczny, albo mamy pieniądze, albo 

ich nie mamy. Wartość tych nowych pieniędzy, zarówno po stronie na plus, ale również i na minus,  

czy wydawanych, bo liczymy na to, że dzięki temu uda się zrealizować dodatkowe zadania, których 

tutaj jeszcze nie ma. Zgodnie z tym, co przekazywałem już klubom, chciałbym się odnieść do tej 

brakującej pozycji, obiecuję, że jak tylko środki nam na to pozwolą, a liczę na to, że pozwolą, że ta 

pozycja się pojawi i w związku z tym nie zabraknie tego wsparcia w roku przyszłym.

Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska m. in. stwierdziła:

muszę się odnieść do zacytowanych wskaźników dotyczących wydatków bieżących, że one są na 

dosyć niskim poziomie. Nie zgodzę się z tym ponieważ budżet, który skonstruowaliśmy w części 

wydatków bieżących, to jest  poziom prawie 100% przewidywanego wykonania bieżącego roku. 

Podkreślenia wymaga fakt, że w roku 2012, w wyniku przekształcenia, wprowadzaliśmy zarówno 

dochody  jak  i  wydatki  MZGM,  ale  jednocześnie  pokrywaliśmy  zobowiązania  wymagalne 

poprzedniej jednostki, jakim był zakład budżetowy. W związku z tym wydatki 2012 roku były o tą  

wartość większe. Pokrywaliśmy również zobowiązania bieżące, które zostały już wprowadzone do 

budżetu, a więc tak naprawdę, aby porównywać wprost te dwa przekroje, te dwa okresy trzeba 

byłoby od 1 stycznia 2012 r. odjąć te zobowiązania, które musieliśmy w tym roku pokryć i dopiero 

wtedy je porównać z planem na dzień 1 stycznia 2013 r. i wówczas wyszłoby, że jest to wartość 

ponad  6  mln  zł  większa  niż  w  bieżącym  roku.  Nie  zgodzę  się  również  z  oświatą.  Gdy 

argumentowałam wzrosty w oświacie na wszystkich komisjach podkreślałam, że największe są w 

przedszkolach, ale również wzrosty są w szkołach podstawowych i gimnazjach. Jeżeli będziemy 

czytać bezpośrednio tabelę do przewidywanego wykonania, czy wzrostu do planu, to on faktycznie 

nie jest wysoki. Na dzień 1 stycznia planujemy remonty na poziomie minimalnym, w trakcie roku 
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wprowadzamy remonty  w oświacie  i  to  nie  są  małe  pieniądze.  W szkołach  podstawowych,  w 

bieżącym roku, przewidujemy 412 tys.,  gdzie planujemy niespełna 100 tys.  zł,  a w gimnazjach 

mieliśmy prawie milion wprowadzony w trakcie roku i gdy weźmiemy wzrost do wysokości planu 

do przewidywanego wykonania do roku 2013, to jest 4,6 %. Dla całości oświaty w tym zakresie ten  

wskaźnik ulega pomniejszeniu. By dobrze odnieść się do wzrostów trzeba by każdy zakres wydatku 

odrębnie  analizować,  a  nie  łącznie,  bo  remonty  zaniżają  wzrosty  roku  2013.  Nie  mogę  sobie 

przypomnieć, aby w projekcie, który został złożony na rok 2011, a w 2010, były takie zapisy, albo 

nie mówimy o tym samym dokumencie dotyczącym propozycji zgłoszonych między innymi przez 

radę osiedla.  Były to  załączniki,  które odnosiły się  do inwestycji,  czy zadań inwestycyjnych z 

niewielkim zakresem rzeczowym,  który obejmował  przy zadaniach  drogowych np.  krawężniki, 

nawierzchnie, czy też kolizje, ale na pewno nie było tam informacji co do zgłoszonych potrzeb 

przez radę osiedla.

Radny Zbigniew Kosmatka m.  in. stwierdził:

pani skarbnik ma prawo nie pamiętać tych dokumentów, były to załączniki, które nie stanowiły 

integralnej  części  budżetu  natomiast  były  dokumentem,  który  pokazywał  zakres  oczekiwanych 

rzeczy oraz  był  dokumentem wiążącym w tym sensie,  że  jeżeli  występowały  oszczędności  w 

inwestycjach  bądź  trzeba  było  z  którejś  zrezygnować,  to  to  były  rzeczy,  które  wchodziły. 

Chciałbym zwrócić uwagę panie prezydencie, że nie tylko pan planuje nie na rok, ale na okres 

kadencji, bo w tej gminie, od drugiej połowy lat dziewięćdziesiątych funkcjonuje dokument, który 

nazywa się Strategia Rozwoju Gminy. W tym dokumencie, w jego załącznikach, określone były 

priorytetowe zadania, jakie powinny być zrealizowane, aby osiągnąć pewien poziom zaspokojenia 

potrzeb. Strategia, która została przyjęta jako kontynuacja w połowie poprzedniego dziesięciolecia, 

jest dokumentem obowiązującym do roku 2015. Ostatnio w pańskich wypowiedziach pojawiła się 

maniera określania czegoś w hektarach, w metrach kwadratowych, a łatwiej byłoby powiedzieć, że 

te dwa hektary chodników jest około czterech kilometrów, że ileś tysięcy metrów kwadratowych 

dróg, to jest realizacja około pięciu kilometrów dróg, to lepiej przemawia do mieszkańców.

Radny Zbigniew Pyziak m. in. stwierdził:

przeżyłem  budowę  obwodnicy  zewnętrznej  i  mocno  interesowałem  się  budową  obwodnicy 

wewnętrznej, dzisiaj, po kilkunastu latach budowy tej obwodnicy, pozostał mały fragment, który 

wymaga  natychmiastowego  wykończenia.  Man  na  myśli  ul.  Zygmunta  Starego,  Towarową, 

Pomorską i Okrzei. Czy jest przygotowana pełna dokumentacja techniczna tego rozwiązania i czy 

zapisane na stronie 31 środki 2,5 mln zł wystarczą na wykonanie tego skrzyżowania, czy jest to 
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tylko jeden z etapów tego rozwiązania. 

Radny Marian Barełkowski m .in. stwierdził:

chciałbym  się  podzielić  refleksją  w  układzie  przypomnienia  głównie  pani  skarbnik  pewnych 

działań, które dotyczyły realizacji budżetu powiatowego. Patrząc na dzisiejszy budżet, na pieniądze, 

które  są  wydawane  na  oświatę  rozumiem,  że  zadania  są  inne,  przekazywana  subwencja  była 

uzależniona od liczby uczniów. Każdego roku musiałem walczyć i  bronić subwencji,  by ona w 

oświacie została. Wówczas około 2 - 2,5 mln było zabierane, a subwencja nie była wygórowana, z 

przeznaczeniem na drogi i inne zadania. Tutaj przekazywanie pieniędzy na szeroko pojętą oświatę 

jest  wspaniałe.  Popierałbym  bardzo  mocno  niepokój  kolegi  Muchewicza,  bo  sport  dzieci  i 

młodzieży szczególnie leży nam na sercu. 

Radny Jacek Bogusławski m. in. stwierdził:

w związku z wypowiedzią radnych Krzysztofa Muchewicza i Mariana Barełkowskiego w sprawie 

pieniędzy przeznaczanych na sport i promocję miasta chciałbym powiedzieć, że  nie chodzi tylko o 

dwa kluby PTPS i Basket, są jeszcze inne. Interesuje mnie kwestii dziennych opiekunów oraz jak 

wygląda sprawa dofinansowania w przedszkolach, gdy np. na jednego ucznia dajemy 100 mln, to 

ile jest na ucznia w przedszkolu prywatnym.

Radny Paweł Dahlke m.in. stwierdził:

zgadzając  się  z  tym,  o  czym  mówił  pan  Przewodniczący  Karpiński,  o  tych  bardzo  ważnych 

inwestycjach w centrum i o tym, że w porównaniu np. do osiedlowych, większa ilość osób z nich 

korzysta,  z  tym  wszystkim  się  zgadzam,  ale  mam  uwagę,  czy  wątpliwość  moją  budzi  jedna 

inwestycja, dosyć spora, jeśli chodzi o osoby z niej korzystające, mam mnóstwo obaw, a jest to 

odpowiedź do pana prezydenta, który pytał z czego ewentualnie zdjąć, chodzi o salę widowiskową 

za ponad 3 mln zł w 2013 roku. Dla mnie jest to zupełnie wydatek nieracjonalny, który będzie w 

przyszłości generował koszty, bo taka infrastruktura, na bardzo dobrym poziomie, w Pile dzisiaj 

istnieje, chociażby wyremontowana sala Teatru Miejskiego RCK, czy oddana niedawno do użytku 

Audytorium Maksimum w Państwowej Wyższej Szkole Zawodowej. Zdziwiło mnie zmniejszenie 

wydatków o  100,  o  200 tysięcy,  w zależności  jak  to  ująć,  czy do  planu,  czy do  realizacji,  w 

porównaniu do tego roku, to jest rząd 3-4 procent, z jednej strony kwestie utrzymania zieleni, z 

drugiej  strony oczyszczania miasta.  Wielokrotnie  w interpelacjach,  w sprawach różnych padają 

prośby o realizację pewnych rzeczy, często są realizowane, ale bardzo często jest argument taki, że 

brakuje na to środków. Przyszły rok jest  rokiem wyjątkowym, bo rokiem obchodów 500 Lecia 
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potwierdzenia  praw  miejskich  Miasta  Piły,  a  te  wydatki,  na  ten  cel,  na  utrzymanie  zieleni  i 

oczyszczania miasta spadają. Czym to jest spowodowane, wiemy że nie robi tego jednostka miejska 

tylko  jest  to  zlecane  w  większości  przetargami.  Na  koniec  mój  wniosek  i  prośba  do  pana 

przewodniczącego, aby przed samym głosowaniem, na prośbę Klubu Razem dla Piły, zarządził 5 

minutową przerwę.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m. in. stwierdził:

zacznę od 70 tys. w kwocie 2.600 tys. - wyraźnie widać różnicę w skali, jeżeli chodzi o pytanie  

związane  ze  sprzątaniem  i  zielenią,  mam  nadzieję,  że  jest  to  zauważalne,  że  jest  czysto  i 

posprzątane i ci, którzy przyjeżdżają, potrafią to subiektywnie ocenić. Co do sali widowiskowo-

konferencyjnej – wielokrotnie o tym rozmawialiśmy, koszty to już mamy. To jest nasz obiekt i w 

związku  z  tym  ogrzewamy,  oświetlamy  coś,  co  jest  niewykorzystane  10  lat,  albo  więcej. 

Gwarantuje panu, że obiekt, ponieważ będzie wykorzystywany również przez branżę związaną z 

biznesem, przez inkubator przedsiębiorczości, będzie wykorzystany, a dzisiejsze obiekty, którymi 

dysponujemy,  niestety  wielokrotnie  już  w  związku  z  tym,  że  Regionalne  Centrum Kultury  w 

znaczący sposób powiększyło swoją ofertę, mamy kłopoty z umiejscowieniem wydarzeń, brakuje 

przestrzeni i terminów wolnych w związku z tym są przenoszone wielokrotnie na dużo bardziej 

niekorzystne dla mieszkańców wydarzenia w ciągu tygodnia, bo w weekendy nie ma możliwości 

zrealizowania  przedsięwzięć.  Nasze  planowanie,  to  nie  jest  tylko  planowanie,  ale  również 

przygotowanie  do  realizacji,  wszystko  pojawia  się  zgodnie  z  planem.  Z  tym  planem,  który 

przyjęliśmy z radami osiedli i jeżeli mamy wolne środki, tak będzie prawdopodobnie w przyszłym 

roku, w pierwszym kwartale pojawią się wolne pieniądze i zgodnie z programem, uzgodnionym z 

mieszkańcami będą, szczególnie na te mniejsze inwestycje, przeznaczane. O tym, że jest Strategia 

każdy na tej  sali  wie, że taki dokument jest,  jak państwo zajrzycie do Prognozy Finansowej to 

odwołujemy się  do  tego dokumentu  wielokrotnie.  Co do tego,  czy mam maniery -  staram się 

żadnych  manier  nie  mieć,  jeżeli  podaję  jakieś  informacje  w  sposób,  który  uważam,  że  jest 

obrazowy, to nie jest maniera tylko sposób komunikowania rzeczy, nieraz trudnych do przeliczenia. 

Ulica Zygmunta Starego – nie było żadnej dokumentacji i w związku z tym rozpoczęliśmy prace, 

jesteśmy w trakcie realizowania przygotowania dokumentacji. Jesteśmy w terenie, w którym łączy 

się wielu właścicieli - miasto, PKP, właściciel prywatny i w związku z tym jest to bardzo trudne  

realizacyjnie. Sport dzieci i młodzieży -  pomylił pan sport dzieci i młodzieży ze sfinansowaniem 

promocji miasta poprzez sport. Sport dzieci i młodzieży jest w budżecie, jest to pozycja większa niż 

do tej pory, a brakująca pozycja, o którą pytał radny Muchewicz, dotyczy klubów profesjonalnych. 

Zachęcam do głosowania za budżetem.

13



Radny Paweł Dahlke m. in. stwierdził:

faktycznie  w  jednym  przypadku  rzeczywiście  nie  jest  to  67,  a  87  tysięcy,  ale  już  w  drugim 

przypadku to jest 140 do wykonania, a ponad 200 tysięcy do planu więc to wcale nie są, biorąc pod 

uwagę koszty utrzymania zieleni, czy oczyszczania miasta, małe kwoty. Co do tej sali – też nie 10 

lat, bo do 2007, zanim powstała Galeria Kasztanowa, z powodzeniem kino funkcjonowało.

Radny Zbigniew  Pyziak  przypomniał,  że  nie  uzyskał  odpowiedzi  na  pytanie,  czy  2,5  mln  zł 

zapisanych w budżecie na 2013 r. wystarczą na realizację skrzyżowania i czy to jest inwestycja 

jednoroczna, czy rozciągnięta na lata 2013-2014 i jaki jest koszt całego przedsięwzięcia, by spiąć 

obwodnicę śródmiejską. 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Krzysztof Muchewicz  stwierdził,  iż należy cieszyć się z 

tego,  że na oświatę  można dołożyć,  jest  to  zasługa nie  tylko prezydenta,  ale  i  radnych,  którzy 

rozumieją ten problem, ale trudno zrozumieć to, że państwo tak podchodzi do tej sprawy, bo w 

Polsce takich gmin, jak Piła, jest niewiele.

Radny  Jacek  Bogusławski  przypomniał,  że  nie  otrzymał  informacji  na  temat  finansowania 

przedszkoli.  Zapytał,  czy  w  tym roku  planowane  są  jakieś  większe  działania   w  stosunku  do 

opiekunów, którzy chcieliby skorzystać z tej formy pracy. 

Radna Małgorzata Karwacka m. in. stwierdziła:

pracowaliśmy  na  komisjach  bardzo  długi  czas  nad  projektem  budżetu,  omawialiśmy  każdą  z 

pozycji dosyć dokładnie, było zadawanych dużo pytań, jestem zaskoczona tą ilością pytań na sesji, 

bo czas i miejsce, to praca na komisjach.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski m. in. stwierdził:

każdy  z  podmiotów,  który  zgłosi  się  do  30  września  danego  roku,  ma  prawo  wnioskować  o 

udzielenie  takiego dofinansowania,  jest  to  75% kwoty,  którą my przeznaczamy,  jako gmina,  w 

przedszkolu gminnym. Co do samej sali – 20 lat temu postawiono w środku domki drewniane, to 

one  tak  stoją  i  straszą.  Czy  skutecznie  funkcjonowało  kino  –  nie,  ja  pamiętam,  że  jak 

przychodziliśmy w trzy osoby i trzeba było poczekać jeszcze na dwie, żeby kino ruszyło, bo poniżej 

pięciu nie był wyświetlany seans. Co do samej sali – jak otworzyliśmy kurtynę, to ukazał się napis  

„PZPR wiodącą  siłą  narodu”.  To pokazuje,  w którym momencie  ten  czas  się  zatrzymał.  Ulica 
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Zygmunta  Starego  –  ponieważ  jest  wykonywana  dokumentacja,  mamy  założoną  taką  kwotę, 

powinna wystarczyć na przeprowadzoną inwestycję. Jaka będzie wartość, to po pierwsze musimy 

mieć  dokumentacyjnie  przygotowane.  W tej  chwili  powiat  pracuje nad przejęciem, przy naszej 

współpracy,  części  terenu  i  to  jest  jakby  podstawowy  warunek.  Jeżeli  będzie  wykonana 

dokumentacja,  przetarg mówi o kwocie,  inwestycja  jednoroczna,  jak będzie  potrzeba będziemy 

szukali pieniędzy, by ją zrealizować. Mam nadzieję, że to jest dobry czas dla nas jako inwestora, bo 

te trudne warunki zewnętrzne, to są kłopoty dla firm, ale też czas, w którym niektórzy mówią, że 

jest  dobrze  kupować  i  inwestować,  bo  wtedy  mamy też  dobrą  kartę  przetargową.  W sprawie 

dziennych opiekunów odpowiedź zostanie przesłana pisemnie. 

Za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką głosowało 16 radnych, 6 radnych wstrzymało się 

od  głosu,  uchwała  została  podjęta  większością  głosów – uchwała  Nr  XXVII/363/12 stanowi 

załącznik do protokołu.

Ogłoszono 15 minut przerwy.

Ad-6/

Projekt  uchwały  w  sprawie  nadania  nazwy  ulicy,  wraz  z  autopoprawką  w  §3,  omówiła 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 461.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję pozytywniej opinii o ww. projekcie uchwały.

Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, 3 radnych wstrzymało się od głosu, uchwała 

została podjęta większością głosów – uchwała Nr XXVII/364/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-7/

Projekt uchwały w sprawie nadania nazwy ulicy, wraz z autopoprawką w § 3, przedstawiła 

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 462.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Spraw Społecznych.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  – uchwała  Nr  XXVII/365/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.
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Ad-8/

Dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna omówiła projekt uchwały 

w sprawie nadania nazwy ulicy, wraz z autopoprawką w § 3 – druk nr 463.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki poinformował  o 

przyjęciu powyższego projektu uchwały przez Komisję.

Za podjęciem uchwały głosowało 17 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr XXVII/366/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-9/

Projekt uchwały w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych  na  rok  2013  przedstawiła  Dyrektor Ośrodka  Profilaktyki  i  Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych Ewa Hołubiec – druk nr 466.

Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki  stwierdził,  że Komisja 

przyjęła Gminny Program Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na rok 2013 

większością  głosów.  Komisja  postanowiła  wrócić  do  tematu  na  posiedzeniu  wyjazdowym  w 

przyszłym roku z uwagi na to, że Senat wniósł propozycję zmian w sprawie Izb Wytrzeźwień.

Radna Maria Miler zwróciła uwagę na fakt, że w temacie uzależnień najbardziej poszkodowaną 

grupą są dzieci i dobrze jest, iż opieką socjoterapeutyczną jest objętych coraz więcej dzieci. Radna 

oczekuje szerszej informacji na temat wypoczynku letniego i zimowego dzieci, organizowanego 

przez  właściwe  instytucje.  Zapytała  jaką  ilość  dzieci  przewiduje  się  włączyć  do  wypoczynku 

letniego w roku 2013.

Dyrektor OPiRPA Ewa Hołubiec  poinformowała, że na wypoczynek letni jest zaplanowane 39 

tys., ale kwota może ulec zmianie. To zadanie jest realizowane nie tylko przez Ośrodek, ale również 

przez Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej i te wydatki, jako zadanie gminy, są łączone, a kwota na 

to zadanie co roku wzrasta. 

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVII/367/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.
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Ad-10/

Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kapitału zakładowego „INWEST-PARK” Sp. z o. o. 

W  Pile,  wraz  z  autopoprawką,  przedstawił  Kierownik  Biura  Nadzoru  Właścicielskiego 

Bogdan Kopeć.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  poinformował  o 

przyjęciu przez Komisję ww. projektu uchwały.

Radna Maria Miler stwierdziła, że wiadomo już, że z nowym rokiem PHILIPS będzie zwalniał 

pracowników, zapytała jaka będzie w tym temacie pomoc INWEST-PARKU.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski poinformował, że planowane jest włączenie, zarówno miasta 

jak  i  INWEST-PARKU  w  te  działania,  prowadzone  są  rozmowy  z  przedsiębiorcami,  którzy 

chcieliby pomóc  osobom znajdującym się  na  liście  zwalnianych,  ale  trzeba  poczekać,  aż  będą 

informacje na temat doświadczeń tych osób. Jednocześnie są oczekiwania, że współpraca, o której 

PHILIPS mówił, związana z powołaniem podmiotu, który będzie pomagał zwalnianym, pomiędzy 

PHILIPS a INWEST-PARKIEM będzie bardzo intensywna.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVII/368/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-11/

Projekt  uchwały  w  sprawie  podwyższenia  kapitału  zakładowego  Miejskich  Wodociągów  i 

Kanalizacji  Sp.  z  o.  o.  w Pile  omówił  Kierownik Biura Nadzoru Właścicielskiego Bogdan 

Kopeć – druk nr 468.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski poinformował  o 

przyjęciu powyższego projektu uchwały przez Komisję. Komisja miała świadomość, że podjęcie tej 

uchwały  jest  konsekwencją  wcześniej  podjętej  uchwały  o  wieloletnim  planie  rozwoju  i 

modernizacji urządzeń wodociągowych. 

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVII/369/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.
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Ad-12/

Projekt  uchwały  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  używanie  nazwy  miasta  Piły  w  znaku 

towarowym – oznaczeniu „Galeria Piła” przedstawił Koordynator w Biurze Prezydenta Paweł 

Węglarczyk – druk nr 464.

Przewodniczący Komisji  Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki stwierdził,  iż Komisja 

powyższy projekt uchwały przyjęła jednogłośnie.

Radna Magdalena Zgiep-Porzucek  uznała,  że  nazwa jest  bezpłatną  promocją  Piły,  jej  oferty 

kulturalnej, usługowej, handlowej, zwłaszcza wśród ościennych gmin, powiatów i dlatego poprze 

ten projekt uchwały.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Janusz Kubiak poprosił, by w momencie przygotowywania 

porozumienia z firmą Progress XX znak towarowy był zastrzeżony dla tej Galerii, niezależnie kto 

będzie jej właścicielem.

Radny Paweł  Dahlke  zwrócił  się  do  Prezydenta  w sprawie  używania  nazwy miasta  w znaku 

towarowym pytając, czy to popiera, czy jest przeciwny.

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski stwierdził, że wniosek opiera się na podobnych wnioskach, 

które funkcjonują w innych miastach. Z reguły są płacone dosyć duże pieniądze z przeznaczeniem 

na  promocję  miasta  Piły  poprzez  sport  i  dziesiątki  innych  rzeczy.  Jeśli  ktoś  chce,  w  swoich 

materiałach handlowych, zarówno w regionie, jak i na terenie kraju promować, to warto skorzystać 

z bezpłatnej promocji miasta.

Radna Wiesława Sztaba zapytała, czy ten znak będzie również na torbach, na wywieszkach, czy 

będzie to wpisane do umowy.

Prezydent Miasta Piotr Głowski odpowiedział, że na jakich materiałach i w jaki sposób będą to 

stosować to trudno powiedzieć, to ma być oficjalna nazwa stosowana i to wyróżnienie powinno być 

widoczne.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVII/370/12  stanowi  załącznik  do 
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protokołu.

Ad-13/

Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Prezydenta Miasta Piły oraz 

przekazania wniosków Prezydentowi Miasta Piły omówił Koordynator w Biurze Prezydenta 

Paweł Węglarczyk – druk nr 465.

Komisja Spraw Społecznych projekt uchwały omawiała, ale go nie głosowała. 

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVII/371/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-14/

Projekt uchwały w sprawie utworzenia Spółdzielni Socjalnej, wraz z autopoprawką w § 2, 

przedstawił  Dyrektor  Wydziału  Spraw  Obywatelskich  i  Zarządzania  Kryzysowego  Adam 

Leszczyński – druk nr 471.

Przewodniczący  Komisji  Spraw  Społecznych  Włodzimierz  Bystrzycki  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję pozytywnej opinii o ww. projekcie uchwały, bez autopoprawki.

Radna Małgorzata Karwacka zwróciła uwagę, że w obecnym zapisie projektu uchwały brak jest 

zapisu „Powiat Pilski”.

Radny Paweł Dahlke poprosił o informację, czym ta spółdzielnia miałaby się zajmować.

Prezydent  Miasta  Piotr  Głowski,  odczytując  paragraf  3  projektu  uchwały  poinformował,  że 

została wprowadzona zmiana związana z wielkością udziałów i ich ilością. Potwierdził, iż jest to 

jeden z  mechanizmów, który daje nowe prawo tzn. można w ten sposób wspierać te osoby, które 

dzisiaj znajdują się w trudnej sytuacji ponieważ nie mogą znaleźć pracy na rynku pracy. Jest to 

zadanie, które urząd będzie się starał realizować nie tylko poprzez wspieranie przedsiębiorczości, 

ale również poprzez bezpośrednie wspieranie tych osób, które na normalnym rynku pracy nie mogą 

znaleźć  swojego  miejsca.  Zostały  przeprowadzone  wcześniej  konsultacje  na  zlecenie  Urzędu 

Marszałkowskiego, czy Urzędu Pracy w Poznaniu, które pokazywały dziedziny w Pile, w których w 

Pile można by realizować pewne funkcje, nie kolidując np. z Zakładem Aktywizacji Zawodowej, 
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który  już  działa.  Taka  spółdzielnia  będzie  mogła  startować  poza  ustawą  o  zamówieniach 

publicznych do różnych zamówień publicznych, które są zlecane przez miasto, jak i powiat.  Daje 

to szansę stabilizacji dla spółdzielni, jest to też szansa na to, że pieniądze zostają w mieście. Dzięki 

temu będzie można realizować zadania związane z np. utrzymaniem zieleni na takim poziomie, na 

jaki one zasługują.

Za podjęciem uchwały głosowało 19 radnych, 1 radny wstrzymał się od głosu, uchwała została 

podjęta większością głosów – uchwała Nr XXVII/372/12 stanowi załącznik do protokołu.

Ad-15/

Projekt  uchwały  w  sprawie  sprzedaży  w  drodze  przetargu  nieruchomości  stanowiącej 

własność  Gminy  Piła  położonej  przy  ul.  Fritsa  Philipsa  w  Pile  przedstawiła  Dyrektor 

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami Julita Mudyna – druk nr 472.

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

przyjęciu ww. projektu uchwały przez Komisję. 

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVII/373/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-16/

Projekt uchwały w sprawie wymagań, jakie powinien spełnić przedsiębiorca ubiegający się o 

udzielenie  zezwolenia  na  prowadzenie  schroniska  dla  bezdomnych  zwierząt,  grzebowiska 

zwłok zwierzęcych i ich części , spalarni zwłok zwierzęcych i ich części oraz na ochronę przed 

bezdomnymi  zwierzętami,  wraz  z  autopoprawką  dotyczącą  podstawy  prawnej,  §  8  i 

uzasadnienia  omówiła  Zastępca  Dyrektora  Wydziału  Gospodarki  Komunalnej  i 

Mieszkaniowej Lidia Plewa – druk nr 474,

Przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej  Mieczysław  Karpiński  poinformował  o 

przyjęciu ww. projektu uchwały przez Komisję Rady.

Uchwała, wraz z autopoprawkami, została podjęta jednogłośnie – uchwała Nr XXVII/374/12 

stanowi załącznik do protokołu.
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Ad-17/

Projekt  uchwały  w  sprawie  ustalenia  wykazu  niezrealizowanych  kwot  wydatków 

zamieszczonych w budżecie Miasta Piły na 2012 rok, które nie wygasają z upływem roku 

budżetowego omówiła Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska – druk nr 475.

Projekt uchwały został przyjęty przez Komisję Gospodarki Miejskiej.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  Nr  XXVII/375/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-18/

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie miasta Piły na 2012 r,  wraz autopoprawką, 

przedstawiła Skarbnik Gminy Piła Ewelina Ślugajska – druk nr 476.

Przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta  Lucjan  Szutkowski  poinformował  o 

wyrażeniu przez Komisję jednogłośne pozytywnej opinii o ww. projekcie uchwały.

Radny  Zbigniew  Kosmatka, poruszając  kwestię  zwiększenia  o  pół  mln  dochodu  o  część 

oświatową subwencji  ogólnej  zapytał,  co dalej  się  z  nią  stało.  Drugie pytanie związane było z 

potrzebą  zwiększenia środków na wynagrodzenia w przedszkolach - co było powodem i z jakich 

środków nastąpiło uzupełnienie.

Skarbnik Gminy Ewelina Ślugajska  wyjaśniła,  że  jeśli  chodzi  o  pisma Ministra  Finansów w 

ramach  części  oświatowej  subwencji  ogólnej,  to  jest  to  refundacja  kosztów,  które  już  gmina 

poniosła od 1 lutego i dlatego, w momencie otrzymania środków, zostały zmniejszone dochody w 

innych podziałkach. Jeśli chodzi o wzrosty w przedszkolach w zakresie wynagrodzeń – takie są 

potrzeby  i  pod  te  potrzeby  są  przekazywane  zwiększenia  w  ramach  tego  działu,  pokazuje  to 

załącznik nr 2. 

Uchwała,  wraz  z  autopoprawką,  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  nr  XXVII/376/12 

stanowi załącznik do protokołu.

Ad-19/

Projekt  uchwały  w  sprawie  planu  pracy  Rady  Miasta  Piły  na  2013  rok  przedstawił 
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Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela – druk nr 473.

Radny Zbigniew Pyziak

– stwierdził, iż stało się dziwną tradycją, że niektóre projekty uchwał radni otrzymują w dniu 

sesji, jako przykład podał plan pracy Rady Miasta na 2013 rok, który radni otrzymali w dniu 

sesji,

– zaproponował dopisanie w miesiącu styczniu lub lutym punktu w brzmieniu „Informacja na 

temat obchodów 500 Lecia Miasta Piły.”

Przewodniczący Rady Miasta przeprosił radnych za opóźnienie w przesyłaniu projektu uchwały. 

Prezydent Miasta Piotr Głowski

– również  przeprosił  radnych  za  zbyt  późne  przekazywanie  niektórych  projektów  uchwał 

wyjaśniając powody takich sytuacji,

– odnosząc  się  do  500  Lecia  stwierdził,  że  w  lutym  to  można  powiedzieć  co  jest 

przygotowane,  a  nie  co  się  przygotowuje,  przygotowania  trwają  już  od  roku,  program 

związany  z  działaniami,  które  przygotowuje  nie  tylko  Urząd  Miasta,  ale  i  również 

Obywatelski Komitet  Obchodów 500 Lecia,  Fundacja 500 Lecia,  został  przedstawiony i 

pojawił się we wszystkich mediach, jeżeli będzie taka wola, to taka prezentacja zostanie 

zrobiona na najbliższej sesji,

– co do spotkania jeszcze w tym roku stwierdził, że tak jak pani Skarbnik obiecała kolejna 

sesja w tym roku nie jest już planowa. 

Radna Maria  Miler zapytała,  czy  w  planie  pracy  Rady nie  musi  być  wyszczególniona  sesja 

absolutoryjna.

Radca prawny Urzędu Miasta Łukasz Czarny  uznał, że nie musi, terminy sesji absolutoryjnej 

wynikają  z  ustawy  o  samorządzie  gminnym  i  mieszczą  się  w  zapisie  „Projekty  uchwal 

przygotowane przez Prezydenta Miasta”.  Pani Skarbnik również proponowała, by nie wpisywać 

oddzielnie  sesji  absolutoryjnej,  będzie  ona  wynikała  z  terminarza  Komisji  Rewizyjnej  i  opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej.
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Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Włodzimierz Bystrzycki proponował poszerzenie 

debaty oświatowej w miesiącu październiku o informację o remontach, o planach na przyszłość.

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Paweł Jarczak  przypomniał, że z ustawy wynika, że organ 

prowadzący  musi  przedstawić  stan  realizacji  zadań  oświatowych  radzie  gminy,  proponował 

rozszerzenie informacji w październiku o zakres inwestycyjny.

Radna Wiesława Sztaba  uznała,  że w punkcie „Debata oświatowa” należy ująć scenariusz tej 

debaty np. ująć sport dzieci i młodzieży. Zaproponowała, by w tej kwestii porozumieć się z Komisją 

Spraw Społecznych. 

Radny  Zbigniew  Pyziak  zgłosił  wniosek  o  dopisanie  w  miesiącu  styczniu  punktu  4  w 

brzmieniu:

„Informacja na temat obchodów 500 Lecia Miasta Piły”.

Za wnioskiem radnego Zbigniewa Pyziaka dotyczącym dopisania w miesiącu styczniu 2013 r. 

4 punktu w brzeniu:

„4.  Informacja  na  temat  obchodów  500  Lecia  Miasta  Piły”  Rada  opowiedziała  się 

jednogłośnie.

Uchwała  została  podjęta  jednogłośnie  –  uchwała  nr  XXVII  /377/12  stanowi  załącznik  do 

protokołu.

Ad-20/

Informacja  w  sprawie  interpelacji  i  zapytań  została  przyjęta  bez  uwag  –  druk  nr  460.  - 

informacja stanowi załącznik do protokołu.

Ad-21/

W punkcie „Wolne glosy, wnioski i informacje” głos zabrali:

Radna Wiesława Sztaba 

– zapytała  o  cel  spotkania  Prezydenta  Miasta  z  Ministrem Obrony Narodowej  Tomaszem 

Siemoniakiem,

– zapytała  dlaczego  w sprawozdaniu  Prezydenta  Miasta  jest  tak  dużo  ujętych  tematów  z 
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poprzedniej sesji, a tak niewiele nowych. 

Wiceprzewodniczący Rady Miasta Piły Janusz Kubiak,  w odniesieniu do wyborów miss ,  w 

których uczestniczyła pani Joanna Gładysz zapytał, czy z tego tytułu, że było logo 500 były jakieś 

profity, czy jakieś koszty były ponoszone. 

Prezydent Miasta Piły Piotr Głowski udzielając odpowiedzi m. in. stwierdził:

– Sprawozdanie z prac Prezydenta Miasta w okresie międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania 

uchwał Rady Miasta Piły jest powodem wielu pytań ponieważ na co dzień nie informuje o 

każdym  spotkaniu,  o  każdej  rozmowie,  jego  dziwny  kalendarz  wynika  z  tego,  że 

otrzymujecie go państwo przed rozpoczęciem prac komisji, a więc nie obejmuje ostatnich 

dwóch tygodni, bo jest to fizycznie niemożliwe,

– spotkanie  z  ministrem  Siemoniakiem  –  to  było  nie  tylko  to  spotkanie,  w  tym  dniu 

odbieraliśmy nagrodę Samorząd Przyjazny Seniorom, a więc była okazja by to połączyć, 

spotkanie  dotyczyło  obecności  pana  ministra  w  Pile  podczas  uroczystości  500  Lecia, 

uczestnictwa  Ministerstwa  Obrony  Narodowej  i  Sił  Powietrznych  Polski  w 

przygotowywanym wydarzeniu, które chcemy zrealizować, a kolejna rzecz to prośba, by 

zwierzchnik sil zbrojnych pojawił się w Pile,

– w odniesieniu do wyborów miss – wykorzystujemy każdą okazję,  żeby pokazywać Piłę, 

wtedy gdy jest telewizja, kiedy jest szansa, żeby nasze banery, czy napisy z miastem się 

pojawiły, dotyczy to każdego wydarzenia, chcemy nagradzać tych, którzy się szczególnie 

aktywnie pojawiają, chcemy pokazywać na każdym kroku, że jest takie piękne miasto Piła. 

Przewodniczący Rady Miasta Piły Rafał Zdzierela poinformował o życzeniach, jakie wpłynęły 

do Rady, a następnie złożył życzenia świąteczne.

Życzenia  świąteczne  złożyli  również Prezydent  Miasta  Piły  Piotr  Głowski  i  Honorowa 

Obywatelka Miasta Piły Aleksandra Błażejewska.  

Ad-22/

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący rady Miasta Piły Rafał Zdzierela 

zamknął obrady XXVII sesji Rady Miasta Piły.

Protokołowała Przewodniczący Rady Miasta Piły

Urszula Głąb Rafał Zdzierela
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